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PROTOKÓŁ Nr 18/20 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta Kamienna Góra 

w dniu 14 października 2020 r. 

godz. 14.30 

 

Obecni na posiedzeniu KSWiP – 3 członków Komisji: 

1. Bogdan Murawski 

2. Łukasz Sławiński 

3. Bogdan Wągrowski 

 

Nieobecni na posiedzeniu KSWiP – 1 członek Komisji: 

1. Regina Komorowska 

 

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Bogdan 

Wągrowski, który przedstawił proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

4. Omówienie przez Skarbnika Miasta Informacji z wykonania budżetu Miasta Kamienna 

Góra za I półrocze 2020 r. - BRM.0012.23.2020 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic Wałbrzyskiej, Katowickiej  

i Księcia Bolka I w Kamiennej Górze – BRM.0006.76.2020 

6. Zapoznanie się z projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi odebranymi z 

nieruchomości położonych na terenie Gminy Miejskiej Kamienna góra oraz ustalenia 

wysokości stawki tej opłaty – BRM.0006.79.2020 

7. Zapoznanie się z projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właściciela nieruchomości – BRM.0006.80.2020 

8. Zapoznanie się ze stanowiskiem Dyrektora Centrum Obsługi Jednostek w sprawie 

ponownego rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 1 oraz opinią 

radcy prawnego – BRM.1510.1.2.2020 

9. Zapoznanie się ze stanowiskiem Dyrektora Szkoły Nr 1 na skargę nauczyciela oraz 

opinią radcy prawnego– BRM.1510.1.4.2020 

10. Zapoznanie się ze skargą na Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Kamiennej Górze – BRM.1510.1.5.2020 

11. Zapoznanie się z wystąpieniem pokontrolnym Wojewody Dolnośląskiego – 

BRM.1710.1.2020 

12. Zapoznanie się w wyjaśnieniami Przewodniczącego Rady Miasta Kamienna Góra do 

Uchwały Nr XXVII/174/20 Rady Miasta Kamienna Góra z dnia 11 września 2011r. – 

BRM.0711.16.2020 

13. Zapoznanie się z odpowiedzią Z-cy Skarbnika Miasta Kamienna Góra na wniosek 

Komisji. – BRM.0003.95.2020 ad. 1 i ad. 2. 

14. Zapoznanie się z odpowiedzią Z-cy Skarbnika Miasta Kamienna Góra na wniosek 

Komisji – BRM.0003.96.2020 

15. Zapoznanie się z odpowiedzią Sekretarza Miasta Kamienna Góra na wniosek Komisji – 

BRM.0003.97.2020 ad. 3 

16. Zapoznanie się z odpowiedzią Z-cy Burmistrza Miasta na wniosek Komisji – 

BRM.0003.94.2020 



2 

 

17. Zapoznanie się z zaproszeniem Społeczności Przedszkola Publicznego Nr 2 do 

odwiedzenia placówki. 

 

18. Sprawy różne 

19. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

 

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

Nikt nie zgłosił wniosków dotyczących zmian w porządku obrad. 

 

Ad.3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

 

Nie wniesiono uwag do protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

Ad.4.- BRM.0012.23.2020 

 

Komisja wstępnie zapoznała się z ww. informacją. Komisja zadecydowała, że szczegóły 

zostaną omówione na Komisji Spraw Społecznych, która odbędzie się 15 października 

2020 r. o godzinie 14:00. 

 

 

Ad.5.- 76.2020 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił i szczegółowo omówił Kierownik 

Biura Architekta Miasta Andrzej Omachel /zał. Nr 1 do protokołu/. 

  

Omawiany obszar oznaczony na załączniku graficznym uchwały o przystąpieniu do 

sporządzania planu, stanowi teren o pow. Ok. 15,83 ha, położony jest na wschód od 

Starego Miasta. Dla tego obszaru Gmina Miejska Kamienna Góra nie posiada mpzp. Od 

wschodu granica opracowania przebiega od ul. Katowickiej drogą gruntową do ul. 

Wałbrzyskiej, następnie w osi ul. Wałbrzyskiej i Krzeszowskiej prze teren działki nr 

204/5 obręb 7 do ul. Księcia Bolka I. Od południa granica biegnie wzdłuż ul. Księcia 

Bolka I do budynku nr 27 gdzie kieruje się w stronę osiedla Zadrna. Od zachodu biegnie 

wzdłuż rzeki Zadrna (łącznie z rzeką), a od północy wzdłuż ul. Katowickiej do bud. Nr 

10, dalej po granicy obowiązującego mpzp w rejonie ulicy Katowickiej. Obszar 

opracowania obejmuje teren starego cmentarza komunalnego, zabudowę usługową, 

garażową od ul. Wałbrzyskiej/Krzeszowskiej, ogrody działkowe, zabudowę 

mieszkaniową przy ul. Księcia Bolka I i ul. Katowickiej oddzieloną terenem zieleni 

nieurządzonej od cmentarza. Obszar ten wymaga uporządkowania urbanistycznego. 

 

Kierownik Wydziału BAM Andrzej Omachel wyjaśnił, iż teren ogródków 
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działkowych graniczy bezpośrednio z cmentarzem. Najtrudniejsze będzie przejęcie 

przez miasto obszaru obecnie stanowiącego działki i będącego w prywatnym posiadaniu. 

Koszt przedsięwzięcia może wynieść około. 900 tyś. złotych. 

 

Radny B. Murawski zapytał czy był badany teren, czy nie ma skał, co może wiązać się 

z wymywaniem grobów i stanowić zagrożenie dla mieszkańców? 

 

Kierownik Wydziału BAM A. Omachel odpowiedział, że sanepid nie zażądał tego 

typu badań. Zanim przedsięwzięcie dojdzie do skutku, takie badania trzeba będzie 

wykonać w wyznaczonym miejscu. 

 

Przewodniczący KSWiP B. Wągrowski uznał, że teraz jest etap na pozwolenie, na 

podejmowanie działań. 

 

Radny Ł. Sławiński zapytał czy wysokość odszkodowań była brana pod uwagę przy 

planowaniu wydatków związanych z przedsięwzięciem? 

 

Kierownik Wydziału BAM A. Omachel odpowiedział, że kwoty odszkodowań dla 

właścicieli ogródków działkowych zostały uwzględnione.  Dodał, że do końca kadencji 

może nie starczyć miejsca na kolejne pochówki na nowym cmentarzu. 

 

Przewodniczący KSWiP B. Wągrowski uznał, że należy zrobić inwentaryzację 

nieopłaconych miejsc pochówków. Dokonywać egzekwowania opłat za groby 

nieopłacone lub je likwidować. Dzięki temu miasto zyska miejsca na nowe pochówki 

na starym cmentarzu. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały – jednogłośnie 

 

Ad.6.- BRM.0006.79.2020 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła i szczegółowo omówiła Kierownik 

Wydziału Infrastruktury i Ochrony Środowiska Magdalena Bręśkiewicz. 

 

Podjęcie uchwały w zakresie zmiany stawki, wynika z konieczności dostosowania 

stawek opłata za gospodarowanie odpadami do zmian. Obowiązujące dzisiaj opłaty nie 

pokrywają zakładanych kosztów funkcjonowania systemu odbierania i 
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zagospodarowania odpadów w związku ze wzrostem cen za gospodarowanie odpadów. 

Zgodnie z art. 6r ust. 2 ustawy z dnia 13 września 1966r. o utrzymaniu czystości i 

porządku  w gminach „ z pobranych opłat gmina pokrywa koszty funkcjonowania 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, które obejmują koszty: odbierania, 

transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwienia odpadów komunalnych, tworzenia i 

utrzymania punków selektywnego zbierania odpadów komunalnych., obsługi 

administracyjnej systemu oraz edukacji ekologicznej w zakresie prawidłowego 

postępowania z odpadami komunalnymi”. Po przeprowadzeniu kalkulacji systemu 

gospodarki odpadami uwzgledniającej zakładany ww. wzrost cen na instalacji oraz 

mając na uwadze zasadę samofinansowania się systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi konieczne jest zwiększenie wysokości stawki od jednej osoby 

zamieszkałej z 20,00 zł za 28,00zł”. 

 

Kierownik Wydziału IOŚ Magdalena Bręśkiewicz wyjaśniła, że jeżeli nie nastąpi 

wzrost opłat za odbiór odpadów komunalnych, miasto będzie musiało ponieść 

rekompensatę w przyszłym roku w wyniku niedopłaty. Nowe stawki za odbiór odpadów 

komunalnych, będą obowiązywać od stycznia 2021r.   

 

Przewodniczący Komisji SWiP B. Wągrowski przypomniał, że Burmistrz Miasta 

Kamienna Góra deklarował, że przyjrzy się pracom w Sanikomie i nie wyraża 

zadowolenia z działań Burmistrza w tym temacie. Ponadto dodał, że podwyżek za 

wywóz odpadów miało już nie być. 

 

Komisja SWiP zgodnie uznała, że kwestie dotyczące ww. projektu uchwały zostaną 

wyjaśnione na wspólnym spotkaniu przewodniczących pozostałych komisji 19 

października 2020 r. 

  

 Komisja zapoznała się z ww.  projektem uchwały.   

 

Ad.7.- BRM.0006.80.2020 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła i szczegółowo omówiła Kierownik 

Wydziału Infrastruktury i Ochrony Środowiska Magdalena Bręśkiewicz. 

 

W związku ze wskazaniami Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu 

co do interpretacji zapisów zawartych w art. 6j ust 3b znowelizowanej ustawy z dnia 13 



5 

 

września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (tj. Dz. U. z 2020 r. poz. 

1439 z późn. zm.) we wzorze deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi dotycząca nieruchomości zamieszkałych, domków 

letniskowych lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno - 

wypoczynkowe, uchwały nr XVIII/105/19 Rady Miasta Kamienna Góra z dnia 27 

listopada 2019 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości, winien zostać 

zmieniony co do tytułu, a tak ze co do zapisów zawartych w części G.2. ww. deklaracji. 

Z zapisu ustawy wynika bowiem, że przedmiotem opodatkowania jest nieruchomość, 

na której znajduje się domek letniskowy lub inna nieruchomość wykorzystywana na 

cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Przedmiotem opodatkowania nie jest zatem domek 

letniskowy, a nieruchomość, na której znajduje się domek lub domki letniskowe. 

 

Komisja zapoznała się z ww.  projektem uchwały.   

 

Ad.8.- BRM.1510.1.2.2020 

 

Komisja zapoznała się z ww. stanowiskiem oraz opinią radcy prawnego /zał. Nr 2 do 

protokołu/. 

 

Ad.9.- BRM.1510.1.4.2020 

 

Komisja zapoznała się z ww. pismem /zał. Nr 3 do protokołu/. 

 

Ad.10.- BRM.1510.1.5.2020 

Komisja zapozna się z ww. opinią na następnym posiedzeniu Komisji tj. dnia 21 

października 2020 r. o godzinie 14:30. 

 

Jednocześnie zwróciła się z prośbą o przesłanie pisma drogą elektroniczną. 

 

Ad.11.- BRM.1710.1.2020 

 

Komisja zapozna się z ww. wystąpieniem pokontrolnym na następnej Komisji, która 

odbędzie się dnia 21 października 2020 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad.12 - BRM.0711.16.2020 

 

Komisja zapoznała się z ww. wyjaśnieniami /zał. Nr 4 do protokołu/. 
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Ad. 13. - BRM.0003.95.2020 ad. 1 i ad. 2. 

Komisja zapozna się z ww. odpowiedzią na następnej Komisji, która odbędzie się dnia 

21 października o godzinie 14.30. 

 

Ad.14 - BRM.0003.96.2020 

 

 Komisja zapoznała się z ww. odpowiedzią /zał. Nr 5 do protokołu/. 

 

 

Ad. 15 - BRM.0003.97.2020 ad. 3 

 

Komisja zapoznała się z ww. odpowiedzią /zał. Nr 6 do protokołu/. 

 

 

Ad. 16. BRM.0003.94.2020 

 

Komisja zapoznała się z ww. odpowiedzią /zał. Nr 7 do protokołu/. 

 

Ad. 17. Zapoznanie się z zaproszeniem Społeczności Przedszkola Publicznego Nr 2 do 

odwiedzenia placówki. 

   

Komisja zapoznała się z ww. zaproszeniem /zał. Nr 8 do protokołu/. 

 

Ad. 18. Sprawy różne 

Komisja zapoznała się z wnioskiem w sprawie zmiany składu osobowego i liczbowego 

Komisji Budżetu Strategii i Rozwoju /zał. Nr 9 do protokołu/. 

 

Komisja zapoznała się z zebraną dokumentacją w sprawie Systemu Identyfikacji 

Wizualnej Miasta /zał. Nr 10 do protokołu/. 

Jednocześnie komisja uznała, iż nie ma wystarczającej wiedzy w zakresie tworzenia 

Księgi marki oraz praw autorskich. 

W związku z powyższym Komisja zwróciła się z pismem do Przewodniczącego Rady 

Miasta o skierowanie sprawy do Prokuratury Okręgowej w Jeleniej Górze, w celu 

wyjaśnienia powstałych wątpliwości /zał. Nr 11 do protokołu/. 

 

Ad.19. Po wyczerpaniu porządku obrad posiedzenie Komisji zakończono. 

 

Protokołował: Katarzyna Stasicka 

 

              Przewodniczący KSWiP 

 

                           /-/ Bogdan Wągrowski 
 

 

 

 


